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§ 117 Revidering av kostpolitiska programmet 
Diarienummer KS23/348 

Beslut 
Kommunfullmäktige antar revideringen av det kostpolitiska programmet. 

Beskrivning av ärendet 
Habo kommun har ett kostpolitiskt program. I programmet anges att 
ekologiska livsmedel ska utgöra minst 30 % av den totala inköpsandelen 
livsmedel. I samband med att en ny livsmedelsupphandling gjordes 2022 
beslutades att ekologiska produkter ska prioriteras ned i kravställningsarbetet. I 
arbetet med kravställningen togs hänsyn till hållbarhet ur miljömässigt, 
ekonomiskt och socialt perspektiv, samt även hänsyn till målen i den regionala 
livsmedelsstrategin. En bedömning gjordes om att krav på ekologiskt är 
kostnadsdrivande, men att kvalitet kan bibehållas på ett tillfredsställande sätt 
genom att istället vara tydligare med krav på svensk märkning.  

Redan i föregående upphandling prioriterades i tur och ordning lokalt, regionalt 
och svenskt producerade före ekologiska produkter, men nytt i den senaste 
upphandlingen är att hänsyn till priset också ska tas före ekologiskt. Därmed 
behöver det kostpolitiska programmet ses över. Ett nytt förslag har arbetats 
fram och målet om att ekologiska livsmedel ska utgöra minst 30 % av den 
totala inköpsandelen har strukits.  

I övrigt har endast ett antal småändringar gjorts.  

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta revideringen av det 
kostpolitiska programmet (KS 2023-11-29 § 149). 

Kommunfullmäktiges behandling 
Maria Arwidsson (MP) yrkar avslag till kommunstyrelsens förslag. Hon tycker 
att det är tråkigt att Habo kommun sänker ambitionen när det gäller inköp av 
ekologiska livsmedel. Ekologisk odling gynnar den biologiska mångfalden. Det 
är också viktigt för framtida matproduktion att bevara pollinerare som annars 
hotas av artdöden. Förslaget om sänka andelen ekologiska inköp följer inte 
heller de nationella målen om att 60 % av den upphandlade maten i offentlig 
sektor ska vara ekologisk år 2030.  

Susanne Wahlström (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. Hon 
påpekar att ekologiska inköp fortfarande är en faktor, men inte lika högt 
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prioriterad som innan. Hon säger också att en viktig faktor är att vi behåller 
matproduktion i Sverige och då också i vårt närområde och det är bland annat 
därför som detta har prioriteras upp.  

Olle Moln Teike (SD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag och tycker det 
är bra att det nu prioriteras mer lokalt och svenskt producerad mat.  

Gunnar Pettersson (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag och säger att 
även den konventionella odlingen i Sverige håller hög hållbarhet.  

Hans Jarstig (KD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag och tror att 
prioriteringen har en positiv miljöpåverkan utifrån att vi prioriterat 
lokalproducerat framför ekologiskt från andra länder.  

Anders Rickman (L) säger att han inte har något emot ekologisk mat men nu 
har man valt att prioritera lokal mat och yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag.  

Lena Danås (V) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag eftersom det 
ekologiska perspektivet fortfarande finns med men vi måste också värna lokal 
mat.  

Henrik Esbjörnsson (M) säger att Sverige idag bara är självförsörjande till  
50 % och andelen måste öka. Han yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden finner att det finns två förslag, dels kommunstyrelsens förslag om 
att anta det kostpolitiska programmet och dels Maria Arwidssons förslag om att 
avslå det kostpolitiska programmet. Ordföranden ställer proposition på de båda 
förslagen och finner att kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens 
förslag.  

_____  
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§ 118 Bilpolicy - antagande 
Diarienummer KS23/361 

Beslut 
Kommunfullmäktige antar förslag till bilpolicy.  

Reservationer 
Morgan Malmborg (HD) reserverar sig mot beslutet.  

Beskrivning av ärendet 
För närvarande finns det ca 70 bilar i kommunen som uteslutande ska användas 
i tjänsten. De är besiktningspliktiga och totalvikten ska vara maximalt 3,5 ton. 
Det rör sig framförallt om personbilar och lätta lastbilar. Kommunens 
kostnader för fordonen var ca 11 miljoner kronor år 2022.  

För att skapa en gemensam policy för hur kommunens bilar ska hanteras har en 
bilpolicy arbetats fram. Policyn omfattar regler och rutiner kring anskaffning, 
användande och avyttring. Syftet med policyn är att tillse att hanteringen av 
kommunens bilar sker på det ekonomiskt sett mest fördelaktiga sätt samtidigt 
som gällande lagar och förordningar följs. 

Ansvarig för transportcentralen ansvarar tillsammans med kommunens 
ekonomienhet för bilpolicyn. 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige antar förslag till bilpolicy 
(KS 2023-11-29 § 152).  

Kommunfullmäktiges behandling 
Morgan Malmborg yrkar att på följande prioriteringsordning gällande val av 
drivmedel: 1 diesel, 2 bensin, 3 biodiesel, 4 hybrid, 5 el, 6 bioetanol. Med 
denna prioriteringsordning menar Morgan Malmborg att miljön värnas och 
pengar sparas åt skattebetalarna.  

Beslutsgång 
Ordföranden finner att det finns två förslag, dels kommunstyrelsens förslag och 
dels Morgan Malmborgs förslag. Ordföranden ställer proposition på de båda 
förslagen och finner att kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens 
förslag.  

_____  
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§ 119 Taxa för tillsyn över avfallshantering i 
fritidsbåtshamnar 
Diarienummer KS23/362 

Beslut 
Kommunfullmäktige antar taxa för tillsyn och prövning enligt lag (1980:424) 
om åtgärder mot förorening från fartyg (LÅFF). Miljönämnden kan med stöd 
av lagen ta ut avgifter för prövning och tillsyn enligt 6 kap. 5a§ LÅFF och för 
godkännande av planer enligt 3 kap. 9§ LÅFF. 

Beskrivning av ärendet 
Sedan den 1 maj 2023 har kommunerna genom en ändring av lagen (1980:424) 
om åtgärder mot förorening från fartyg (LÅFF) fått ett nytt tillsynsområde. 
Efter beslut från kommunfullmäktige i år i respektive kommun är det 
miljönämnden som har tillsynsansvaret. Lagen innebär att t.ex. 
fritidsbåtshamnar ska ha anordningar för mottagning av avfall och en 
avfallshanteringsplan godkänd av miljönämnden.  

Med anledning av detta behöver miljönämndens taxa kompletteras med en 
bilaga gällande taxa för tillsyn och prövning enligt lag (1980:424) om åtgärder 
mot förorening från fartyg, så att nämnden kan ta ut avgift för prövning och 
tillsyn enligt nämnda lag (LÅFF). 

_____ 

Beslutet skickas till 
Miljönämnden  
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§ 120 Svar på motion om utredning av solcellspark 
Diarienummer KS23/51 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bifalla motionens första att-sats samt att 
övriga att-satser anses vara besvarade med hänvisning till tekniska 
förvaltningens redogörelse och till det arbete som pågår. 

Beskrivning av ärendet 
Lena Danås (V), Gunnar Pettersson (S) och Maria Arwidson (MP) har lämnat 
in en motion om utredning av en solcellspark i Habo och föreslår följande: 

• Utreda om lämplig mark för en solcellspark i Habo kommun. 
• Utredningen ska dessutom undersöka om eventuell utbyggnad av 

solcellspark för framtida behov. 
• Utreda och påbörja byggnation av solceller på redan befintliga 

kommunala byggnader, det vill säga inte enbart de som nyligen har 
byggts 

• Ett alternativ på placering skulle kunna vara på deponin vid Sibbabo 
sortergård 

Tekniska förvaltningen skriver i skrivelse daterad 2023-10-27 att de har 
diskussioner med Habo Energi om en solcellspark på just Sibbabo deponi, och 
planerar nu tillsammans med bolaget för hur en anläggning ska kunna monteras 
utan risk för att sluttäckningens tätskikt äventyras.  

Det pågår även diskussioner med privata markägare för etablering av 
solcellsparker och utreder förutsättningar för etableringar i samband med 
förfrågningar.  

Tekniska förvaltningen har i stor utsträckning redan genomfört byggnation av 
solceller på redan befintliga byggnader, med vårdcentrum som den största 
solcellsanläggningen. 80% av installerad effekt har byggts ut på befintliga 
byggnader. 

Utöver planering för solcellsanläggningar pågår även diskussioner med 
intressenter vad gäller batterilagring, där man ser en affärsidé att sälja 
balanstjänster för stabilisering av det svenska kraftnätet. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att bifalla motionens första att-
sats samt att övriga att-satser anses vara besvarade med hänvisning till tekniska 
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förvaltningens redogörelse och till det arbete som pågår (KS 2023-11-29 § 
150). 

Kommunfullmäktiges behandling 
Gunnar Pettersson tackar för behandlingen av motionen och yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag.  

Även Lena Danås och Maria Arwidsson yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag.  

_____  
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§ 121 Svar på motion om att införa dialoger och möten 
mellan skolelever och lokalpolitiker 
Diarienummer KS23/223 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bifalla motionen och ger därmed barn- och 
utbildningsförvaltningen i uppdrag att undersöka, om och i så fall hur, 
skolelever och lokalpolitiker skulle kunna träffas. 

Beskrivning av ärendet 
Maria Arwidson (MP), Gunnar Pettersson (S) och Lena Danås (V) har lämnat 
in en motion där de yrkar att barn- och utbildningsförvaltningen får i uppdrag 
att undersöka möjligheten att låta skolelever och lokalpolitiker träffa varandra i 
större omfattning än vad som sker nu. Detta för att skapa en livskraftig och 
givande dialog dem emellan. Inspiration till förslaget kommer från Jönköpings 
kommuns så kallade demokratidialog.  

Ärendet har remitterats till barn- och utbildningsnämnden som föreslår att 
kommunfullmäktige bifaller motionen och därmed ge barn- och 
utbildningsförvaltningen i uppdrag att undersöka, om och i så fall hur, 
skolelever och lokalpolitiker skulle kunna träffas (BUN 2023-10-17 § 92), 
vilket även kommunstyrelsen föreslår (KS 2023-11-29 § 155). 

Kommunfullmäktiges behandling 
Maria Arwidsson tackar för behandlingen av motionen och yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag.  

Niklas Fungbrandt (M) berättar att när han var ordförande i barn- och 
utbildningsnämnden hade man regelbundet dialoger med elevråden. Han tycker 
det är synd att det försvann och yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Zeljka Axelsson (KD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Susanne Wahlström (M) tackar för en bra motion och säger att med pandemin 
föll en del bra saker bort, bland annat dialogerna med elevråden. Hon yrkar 
bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Olle Moln Teike (SD) tycker att det är en bra motion och yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag.  
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Anders Rickman (L) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag och säger att 
det är viktigt att man inte pratar partipolitik utan lokalpolitik.  

Gunnar Pettersson (S) tackar för behandlingen av motionen och yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag.  

 
_____ 

Beslutet skickas till 
Barn- och utbildningsnämnden  
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§ 122 Medborgarförslag om fler redskap och belysning till 
Furusjö förskola 
Diarienummer KS23/379 

Beslut 
Medborgarförslaget översänds till barn- och utbildningsnämnden för beslut. 

Beskrivning av ärendet 
Ett medborgarförslag har inkommit med förslag att utöka belysningen på 
utegården på Furusjö förskola samt att köpa in fler leksaker och stöd för 
pedagogisk verksamhet på utegården. 

_____ 

Beslutet skickas till 
Barn- och utbildningsnämnden 
Förslagsställaren  
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§ 123 Medborgarförslag om fler redskap och belysning till 
Furusjö förskola 2 
Diarienummer KS23/383 

Beslut 
Medborgarförslaget översänds till barn- och utbildningsnämnden för beslut. 

Beskrivning av ärendet 
Ett medborgarförslag har inkommit med förslag att utöka belysningen på 
utegården på Furusjö förskola samt att köpa in fler leksaker och stöd för 
pedagogisk verksamhet på utegården. 

_____ 

Beslutet skickas till 
Barn- och utbildningsnämnden 
Förslagsställaren  
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§ 124 Motion om sommaranställning av ungdomar med A-
traktor 
Diarienummer KS23/385 

Beslut 
Motionen remitteras till kommunstyrelsen. 

Beskrivning av ärendet 
Mari Larsson (SD) har lämnat in en motion om att anställa ungdomar med a-
traktor och föreslår att inför sommaren 2024 ge kommunen i uppdrag att 
inventera om intresse finns och planera för att anställa ungdomar med a-traktor 
i hemtjänsten. 

_____ 
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